Nedávno jsem šel domů procházkou s malou dcerkou a navštívili jsme dětské hřiště, na kterém si pak ten náš skřítek další hodinu hrál. Tedy – řádila jak tornádo, a to společně se zhruba desítkou ukrajinských holčiček. Dětský smích, radost a nevinnost v té nejkrásnější podobě. Úplně jiný vesmír představovaly maminky těch děcek, které vždy na chvilku přišly, upravily tričko, zeptaly se, je-li vše v pořádku a pak se vrátily s úsměvem na lavičku.

Najděte v textu:
· substantivum – neutrum v nom. sg.				jak tornádo
· substantivum – femininum v akuz. sg. bez předložky	hodinu
· substantivum – femininum v lok. sg.				v podobě
· substantivum – femininum v instr. sg. bez předložky	procházkou

Najděte adjektiva:
· jakostní (kvalifikující): (s) malou, nejkrásnější
· relační: dětské, další, dětský, ukrajinských

Najděte slova, která se pojí s předložkou na, a napište, v kterém jsou pádě:
na kterém – 6
na chvilku – 4
na lavičku – 4

Pokuste se vyvodit, co všechno mají společného tvary podstatných jmen:
holčiček
děcek
gen. pl., alternace 0 x e (holčička – holčiček, děcko – děcek)

Kterými slovními druhy jsou tučně zvýrazněná slova?
jsem – sloveso
kterém, náš – zájmeno
to – částice
se – předložka 
[bookmark: _GoBack]vždy, pak - příslovce
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Nedávno  jsem   šel domů procházkou s   malou dcerkou a   navštívili jsme dětské hřiště, na  kterém   si pak ten  náš   skřítek další hodinu hrál. Tedy   –   řádila jak tornádo, a   to   společně  se   zhruba desítkou ukrajinských holčiček. Dětský smích, radost a   nevinnost v   té nejkrásnější  podobě. Úplně jiný vesmír představovaly maminky těch děcek, které  vždy   na chvilku přišly,  upravily tričko, zeptaly se, je - li vše v   pořádku a   pak   se vrátily s   úsměv em na lavičku.     Najděte v   textu:   -   substantivum  –   neutrum v   nom.   sg.         jak tornádo   -   substantivum  –   femininum v   akuz.   sg.   bez předložky   hodinu   -   substantivum  –   femininum v   lok.   sg.         v podobě   -   substantivum  –   femininum v   instr.   sg.  bez předložky   procházkou     Najděte adjektiva:   –   jakostní (kvalifikující) :  (s) malou , nejkrásnější   –   relační:   dětské,   další,   dětský,  ukrajinských     Najděte slova, která se pojí s   předložkou  na , a napište, v   kterém  jsou pádě:   na kterém  –   6   na chvilku   –   4   na lavičku   –   4     Pokuste se vyvodit, co všechno mají společného tvary podstatných jmen:   holčiče k   děcek   gen. pl., alternace 0 x e (holčička  –   holčiček,   děcko  –   děcek)     Kterými slovními druhy jsou tučně zvýrazněná slova?   jsem   –   sloveso   kterém, náš   –   zájmeno   to   –   částice   se   –   předložka    vždy, pak   -   příslovce      

